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PROTOKOŁ  

z obrad XLIX Sesji VIII kadencji Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka w dniu 30 marca 2023 r.  

 

Sesja Rady Miasta odbyła się w sali widowiskowej Miejskiego Domu Kultury w Rawie Mazowieckiej.  

Uczestniczyło 13 radnych. Nieobecna była radna Małgorzata Rudniak i radny Tadeusz Boczek. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: Burmistrz Miasta Piotr Irla, Zastępca Burmistrza, Skarbnik Miasta, 

Sekretarz Miasta, Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta, Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Miasta 

oraz zaproszeni goście.  

 

Obrady XLIX Sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska. 

Powitała uczestników obrad oraz radnych przybyłych na sesję. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. Obecnych 13 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad.  

 

Burmistrz Piotr Irla zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały: 

- autopoprawka do budżetu miasta Rawa Mazowiecka na 2023 r.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie wniosek Burmistrza w 

sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego autopoprawki do budżetu Miasta 

Rawa Mazowiecka na 2023 r.  

 

Wniosek Burmistrza w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego autopoprawki 

do budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, 

za- 13, przeciw -.0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny głosowania w załączeniu. 

Projekt uchwały dotyczący autopoprawki do budżetu miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok wszedł 

do porządku obrad jako punkt 8a. 
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Innych uwag ani propozycji nie było. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawiła proponowany porządek 

obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII i XLVIII Sesji Rady Miasta. 

4. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Rawa 

Mazowiecka. 

5. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 6, położonego w rejonie 

ul. Krakowskiej. 

6. Nadanie nazwy drodze wewnętrznej. 

7. Udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. 

8. Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

9. Przyjęcie Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w 2023 roku. 

10. Określenie wykazu kąpielisk na terenie miasta Rawa Mazowiecka oraz sezonu 

kąpielowego w 2023 roku. 

11. Ustalenie regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Rawie Mazowieckiej. 

12. Zmiana uchwały Nr XIII/104/03 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 29 grudnia 2003 r. 

w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Rawa Mazowiecka. 

13. Zmiana uchwały Nr VIII/64/19 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 19 czerwca 2019 r. 

w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Rawa Mazowiecka oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych od 1 września 2019 roku. 

14. Zmiana uchwały nr XXXVI/276/14 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia  

16 kwietnia 2014 r. w sprawie utworzenia Żłobka Miejskiego z Oddziałami 

Integracyjnymi, dla którego organem prowadzącym jest gmina Miasto Rawa 

Mazowiecka oraz nadania mu statutu.  
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15. Zmiana uchwały nr XXXVII/283/14 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia  

11 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie ze Żłobka 

Miejskiego z Oddziałami Integracyjnymi „ Tuptuś” w Rawie Mazowieckiej oraz 

maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku. 

16. Nieuwzględnienie wniosku Pana T.W. 

17. Przekazanie petycji według właściwości. 

18. Przyjęcie oświadczenia Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 30 marca 2023 r. w 

sprawie poparcia inicjatywy mieszkańców Miasta Rawa Mazowiecka i użytkowników 

drogi wojewódzkiej nr 707. 

19. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta Rawa 

Mazowiecka na lata 2021-2024, za lata 2021-2022. 

20. Informacja o umowach cywilno-prawnych zawartych przez Burmistrza Miasta i jednostki 

organizacyjne miasta w IV kwartale 2022 roku.  

21. Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego pracy między sesjami. 

22. Interpelacje, zapytania. 

23. Sprawy różne.  

24. Zakończenie obrad.  

 

Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 

Nie było uwag do porządku obrad. 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XLVII i XLVIII Sesji Rady Miasta. 

Nie było uwag do protokołu z obrad XLVII i XLVIII sesji Rady Miasta. 

 

Ad. 4 Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Rawa 

Mazowiecka. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik i Pan projektant 

Andrzej Bargieła. 

Pani naczelnik Magdalena Bernacik powiedziała m.in.: 
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Projekt Studium podlegał jednoczesnym procedurom sporządzenia przewidzianym 

przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz 

procedurom strategicznej oceny na środowisko przewidzianymi przepisami ustawy z dnia 3 

października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 

społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko. Projekt 

dokumentu podlegał opiniowaniu i uzgodnieniu przez właściwe organy oraz zapewniono udział 

społeczeństwa w sporządzeniu dokumentu. 

W związku z przepisami art. 55 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 

informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o 

ocenach oddziaływania na środowisko należy stwierdzić co następuje: 

1) Studium nie podlegało wariantowaniu w zakresie proponowanych ustaleń dotyczących 

kierunków rozwoju przestrzennego i wskaźników zagospodarowania; 

2) w STUDIUM zostały uwzględnione: 

− ustalenia zawarte w prognozie oddziaływania na środowisko, 

− opinie właściwych organów w niezbędnym zakresie, 

− w trakcie procesu dwukrotnego wyłożenia projektu Studium wraz z prognozą do 

publicznego wglądu nie zgłoszono uwag, 

− z uwagi na położenie obszaru Studium nie przeprowadzono postępowania dotyczącego 

transgranicznego oddziaływania na środowisko, 

− propozycje dotyczące metod i częstotliwości przeprowadzania monitoringu skutków 

realizacji postanowień dokumentu zostały zawarte w prognozie oddziaływania na 

środowisko. 

 

 Mając na uwadze dynamiczny rozwój obszaru miasta Rawa Mazowiecka, wnosi się o 

przyjęcie i ponowne uchwalenie Studium nowej edycji z uchyleniem dotychczas obowiązującego 

dokumentu. 

Nie było pytań. 

 

Radny Tomasz Góraj -przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Rawa Mazowiecka. 
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Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł projektu uchwały nr XLIX/407/23 w 

sprawie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Rawa 

Mazowiecka.  

Nie było uwag do projektu uchwały. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 5 Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 6, położonego w rejonie ul. 

Krakowskiej. 

 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 

 

Przedmiotem uchwały jest przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 6, położonego w 

rejonie ul. Krakowskiej.  

Celem sporządzenia nowego planu miejscowego będzie: 

− uwzględnienie wniosków zakwalifikowanych do zmiany planu, 

− przeznaczenie obszaru, między innymi pod teren produkcji z możliwością realizacji farm 

fotowoltaicznych o mocy zainstalowanej powyżej 500 kW. 

Ustalenia nowego planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego: 

− nie naruszą ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, 

− nie wywołają skutków finansowych dla samorządu lub skutki te będą niewielkie, 

− nie naruszą ładu przestrzennego obszaru. 

 

Nie było pytań. 

 

Radny Tomasz Góraj -przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu 

ewidencyjnego Nr 6, położonego w rejonie ul. Krakowskiej. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł projektu uchwały nr XLIX/408/23 w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 6, położonego w rejonie ul. 

Krakowskiej. 

 

Nie było uwag do projektu uchwały. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 6 Nadanie nazwy drodze wewnętrznej. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 

Przedmiotem uchwały jest nadanie nazwy drodze wewnętrznej biegnącej na północny 

zachód od ulicy Juliusza Słowackiego w kierunku ul. Fawornej w Rawie Mazowieckiej, obejmującej 

działki, oznaczone numerami ewidencyjnymi 1393/2 i 1393/10, obręb 4 miasta Rawa Mazowiecka. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, do 

wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach herbu gminy, nazw ulic 

i placów będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 

21 marca 1985 r. o drogach publicznych, a także wznoszenia pomników. Zgodnie z art. 8 ust.1a 

ustawy o drogach publicznych podjęcie przez radę gminy uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest ona 

zlokalizowana.  

Wnioskiem z dnia 30 stycznia 2023 r. właściciele działek przylegających do przedmiotowej 

drogi wewnętrznej obejmującej działki oznaczone numerami ewidencyjnymi 1393/2 i 1393/10, 

obręb 4 miasta Rawa Mazowiecka zwrócili się o nadanie jej nazwy: ulica Radosna.  
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Ustalenie nowej nazwy ulicy, będącej przedmiotem niniejszej uchwały wiąże się z potrzebą 

zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej, położonych w jej sąsiedztwie 

nieruchomości przeznaczonych pod zabudowę, zgodnie z zasadami wynikającymi z Rozporządzenia 

Ministra Administracji i Cyfryzacji z dnia 9 stycznia 2012 r. w sprawie ewidencji miejscowości, ulic i 

adresów.  

W związku z powyższym podjęcie uchwały uważa się za zasadne.  

Nie było pytań. 

 

Radny Krzysztof Chałupka przewodniczący Komisji Prawa i Porządku Publicznego przedstawił 

opinię komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/ 407/23 w sprawie 

nadanie nazwy drodze wewnętrznej. 

Nie było uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 7 Udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 

Przedmiotem projektu uchwały jest udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i 

roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka.  

W dniu 3 marca 2023 r. Dom Zakonny Zgromadzenia Męki Jezusa Chrystusa OO. Pasjonistów 

w Rawie Mazowieckiej złożył wniosek o udzielenie dotacji w wysokości 150.000,00 zł na wykonanie 

projektu budowlanego dla przebudowy Klasztoru OO. Pasjonistów w Rawie Mazowieckiej, 
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wpisanego do rejestru zabytków decyzją nr 782/236 Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków z dnia 

27 grudnia 1967 r.  

Zgodnie z dyspozycją przepisu art. 81 ust. 1 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami ,dotacja na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku  wpisanym do rejestru zabytków może być udzielona przez organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, na zasadach określonych w podjętej przez ten 

organ uchwale.  

Rada Miasta Rawa Mazowiecka ustaliła zasady udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa 

Mazowiecka uchwałą Nr XLVII/398/23 z dnia 9 lutego 2023 r.  

Stosownie do dyspozycji § 8 ust. 1 ww. uchwały, Rada Miasta Rawa Mazowiecka przyznaje 

dotację w odrębnej uchwale.  

Wobec spełnienia przez Dom Zakonny Zgromadzenia Męki Jezusa Chrystusa OO. Pasjonistów 

w Rawie Mazowieckiej przesłanek zawartych w ww. uchwale dotyczącej zasad udzielania dotacji,  

podjęcie przedmiotowej uchwały uważa się za uzasadnione.  

 

Nie było pytań. 

 

Radny Sławomir Stefaniak przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł projektu uchwały nr XLIX/ 408/23 w 

sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. 

Nie było uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 
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Ad.8 Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Najpierw Pani Skarbnik przedstawiła treść autopoprawki do budżetu miasta Rawa Mazowiecka na 

2023 rok. 

Przedkładam Wysokiej Radzie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie  zmiany budżetu 

Miasta na 2023 rok, która dotyczy zmiany w planie dochodów budżetu, poprzez wprowadzenie 

dodatkowo kwoty 6 630 zł po stronie zwiększeń planowanych dochodów w dziale 853 – Pozostałe 

zadania w zakresie polityki społecznej w § 2180 na wypłatę dodatku energetycznego. Plan 

dochodów po zmianie wynosi 46 920 zł.  

Kwota zwiększenia o 6 630 zł dotyczy również zwiększenia planu wydatków w dziale 853, rozdziale 

85395 z przeznaczeniem na wypłatę dodatku energetycznego. Plan wydatków na tym zadaniu po 

zmianie wynosi 46 920 zł. 

Autopoprawka w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za -

13, przeciw-0, wstrzymujących-0.  

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt budżetu po autopoprawce. 

Przedłożony Wysokiej Radzie projekt zmiany budżetu Miasta na 2023 rok obejmuje: 

I. Zmiany w planie dochodów. 

1/ Dział 758 – Różne rozliczenia. 

- zmniejszenie o kwotę 38 151 zł w § 2920 planowanych dochodów z subwencji oświatowej na 2023 

rok, zgodnie z informacją z Ministerstwa Finansów. 

2/ Dział 852 – Pomoc społeczna. 

- w § 0970 wprowadza się do panu dochodów kwotę 11 920 zł z tytułu zwrotu nienależnie 

pobranych świadczeń z na pomoc obywatelom Ukrainy – uchodźcom wojennym. 

- w § 2170 wprowadzenia do planu dochodów zwiększenie środków z Funduszu Solidarnościowego 

w kwocie 67 770 zł na wsparcie finansowe dla rodzin z osobami z niepełnosprawnością. 

3/ Dział 853- Pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej. 

- w § 2180 wprowadzenia do planu dochodów zwiększenie środków z budżetu państwa 

z Funduszu COVID, w wysokości 46 990 zł przeznaczonych na wypłatę dodatku elektrycznego dla 

mieszkańców Rawy Mazowieckiej. 
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II. Zmiany w planie wydatków. 

1/ Dział 801 – Oświata i wychowanie obejmuje zmiany: 

- rozdziały 80146– w związku ze zmniejszeniem wysokości subwencji oświatowej z budżetu państwa 

zmniejsza się o kwotę 38 151 zł wysokość środków własnych na dokształcanie i doskonalenie 

zawodowe nauczycieli. 

852 – Pomoc społeczna. 

- rozdział 85231 – zwrot nienależnie pobranych świadczeń z tytułu pomocy obywatelom Ukrainy na 

rachunek budżetu państwa, kwota 11 920 zł, 

- rozdział 85295 – planowane wydatki w kwocie 67 770 zł z Funduszu Solidarnościowego 

skierowane na pomoc dla rodzin z osobami z niepełnosprawnościami na udzielenie „pomocy 

wytchnieniowej” oraz na program „Za życiem”. 

3/ Dział 853- Pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej. 

- wydatki bieżące w rozdziale 85395 w kwocie 46 920 zł z budżetu państwa z Funduszu COVID 

przeznaczone na wypłatę dodatku elektrycznego dla mieszkańców Rawy Mazowieckiej. 

Radny Daniel Łaski zapytał czy z Ministerstwa Finansów otrzymaliśmy informację czemu 

zmniejszono nam wysokość subwencji oświatowej.  

Pani Skarbnik powiedziała, że na razie nie mamy żadnej dokładnej informacji, taka przychodzi 

zazwyczaj miesiąc później.  

Radny Sławomir Stefaniak dodał, że szkoda, że przed podwyżką dla nauczycieli zabrano nam kwotę 

38 tys. zł. 

Radny Sławomir Stefaniak-przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta Rawa 

Mazowiecka na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł projektu uchwały  

nr XLIX/409/23 w sprawie zmiany budżetu miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

Nie było uwag do projektu uchwały. 
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Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 9 Przyjęcie Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w 2023 roku. 

 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej- Karolina Gawot. 

Powiedziała m.in.: 

Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom należy do zadań własnych gminy. Zgodnie z art. 11a 

ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt, rada gminy określa corocznie do 

31 marca w drodze uchwały Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. 

Uchwalenie przez radę gminy Programu przyczyni się do ograniczenia bezdomności zwierząt. W 

programie wskazano schronisko oraz podmiot świadczący usługi lekarsko-weterynaryjne, z którymi 

Gmina podpisała umowę oraz wysokość planowanych środków finansowych na realizację 

poszczególnych zadań. 

Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt projekt Programu został przekazany do 

zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów łowieckich działających 

na obszarze Gminy Miasta Rawa Mazowiecka oraz organizacjom społecznym działającym na terenie 

naszej Gminy, których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt. 

Ponadto projekt Programu został również poddany konsultacjom społecznym  poprzez publikację 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń. 

Mając na uwadze konieczność wypełnienia uregulowań ustawowych zasadne jest podjęcie 

przedmiotowej uchwały. 

Nie było pytań. 

Radny Tomasz Góraj- przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad zwierzętami 
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bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w 2023 

roku. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/410/23 w sprawie 

przyjęcia Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta Rawa Mazowiecka w 2023 roku. 

Nie było uwag do projektu uchwały. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

Ad. 10 Określenie wykazu kąpielisk na terenie miasta Rawa Mazowiecka oraz sezonu kąpielowego 

w 2023 roku. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej- Karolina Gawot. 

Powiedziała m.in.: 

Ośrodek Sportu i Rekreacji w Rawie Mazowieckiej w dniu 29 grudnia 2022 r.  wystąpił do Urzędu 

Miasta Rawa Mazowiecka z wnioskiem    o wpisanie kąpieliska do wykazu kąpielisk w 2023 r., 

znajdujących się na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. Zgodnie z art. 37 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 

20 lipca 2017r.–Prawo wodne, rada gminy określa w drodze uchwały będącej aktem prawa 

miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy oraz wykaz kąpielisk na terenie gminy lub 

na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. Stosownie do treści art. 37 ust. 10 ww. 

ustawy projekt uchwały został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni. Dodatkowo 

określono formę, miejsce i termin składania uwag oraz propozycji zmian do tego projektu uchwały. 

Nie wpłynęły żadne uwagi. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez organy, o których 

mowa w art. 37 ust. 12 ustawy Prawo wodne.   Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej 

uchwały jest zasadne. 

Nie było pytań. 

Radny Krzysztof Chałupka- przewodniczący Komisji Prawa i Porządku Publicznego przedstawił 

opinię komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wykazu 

kąpielisk na terenie miasta Rawa Mazowiecka oraz sezonu kąpielowego w 2023 roku.  
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Radny Tomasz Góraj- przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie miasta 

Rawa Mazowiecka oraz sezonu kąpielowego w 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/ 411/23 w uchwały w 

sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie miasta Rawa Mazowiecka oraz sezonu kąpielowego 

w 2023 roku.  

Nie było uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 11 Ustalenie regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Rawie Mazowieckiej. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej- Karolina Gawot. 

Powiedziała m.in.: 

Zgodnie z przepisami przytoczonymi w projekcie przedmiotowej uchwały zaspokojenie zbiorowych 

potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy. Funkcjonowanie targowiska wymaga ustalenia 

jego organizacji i określenia regulaminu, który będzie porządkował jego funkcjonowanie. 

W celu ustalenia jasnych i jednolitych zasad korzystania z targowiska miejskiego „Mój Rynek”  

konieczne jest uchwalenie przedłożonego Regulaminu. Przedłożony Regulamin Radzie Miasta Rawa 

Mazowiecka określa zasady korzystania z targowiska i jest aktem prawa miejscowego. Rada Miasta 

posiada wyłączną kompetencję stanowienia aktów prawa miejscowego obowiązującego na 

obszarze gminy. W związku z powyższym wnosi się o podjęcie przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka 

uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Rawie 

Mazowieckiej przy ul. Mickiewicza 28. 

Nie było pytań. 

Radny Krzysztof Chałupka przewodniczący Komisji Prawa i Porządku Publicznego przedstawił 

opinię komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Rawie Mazowieckiej. 
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Radny Tomasz Góraj przewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu targowiska miejskiego 

„Mój Rynek” w Rawie Mazowieckiej. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/412/23 w sprawie 

ustalenia regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Rawie Mazowieckiej.  

Nie było uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad.12 Zmiana uchwały Nr XIII/104/03 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 29 grudnia 2003 r. 

w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Rawa Mazowiecka. 

Temat referowała inspektor w Wydziale Rozwoju i Inwestycji- Katarzyna Gierach. 

Powiedziała m.in.: 

Zgodnie z dyspozycją przepisu art. 5b ust. 10 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

– rada gminy, stanowiąc młodzieżową radę gminy, nadaje jej statut określający w szczególności 

zasady działania młodzieżowej rady gminy, tryb i kryteria wyboru jej członków oraz zasady 

wypełniania mandatu i odwołanie członka młodzieżowej rady gminy. 

Młodzieżowa Rada Miasta Rawa Mazowiecka działa na podstawie statutu nadanego jej przez organ 

stanowiący Miasta Rawa Mazowiecka uchwałą Nr XIII/104/03 z dnia 29 grudnia 2003 r.  

Powyższy statut nie zawiera w swojej treści wszystkich elementów, które winny stanowić jego 

przedmiot w świetle nowelizacji przepisów ustawy o samorządzie gminnym (zasady delegowania 

przedstawicieli młodzieżowej rady gminy na zorganizowane wydarzenia, opiekun rady, możliwość 

zgłaszania wniosków do uprawnionych organów o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej), a ponadto 

część jego postanowień uległa dezaktualizacji i nie odpowiada istniejącym dzisiaj potrzebom.  

W tym stanie rzeczy podjęcie uchwały nadającej nowy statut Młodzieżowej Radzie Miasta Rawa 

Mazowiecka stało się konieczne. 

Nie było pytań. 
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Radna Celina Szczur – przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/104/03 Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka. 

 

Radny Krzysztof Chałupka- przewodniczący Komisji Prawa i Porządku Publicznego przedstawił 

opinię komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XIII/104/03 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie nadania Statutu 

Młodzieżowej Rady Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/413/23 w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIII/104/03 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie 

nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Rawa Mazowiecka. 

Nie było uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 13 Zmiana uchwały Nr VIII/64/19 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 19 czerwca 2019 r. 

w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Miasto Rawa Mazowiecka oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 

1 września 2019 roku. 

 

Temat referował naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj. 

Powiedział m.in.: 

Zasady ustalania sieci szkół podstawowych prowadzonych przez gminę uregulowane zostały 

w art. 39 ustawy Prawo Oświatowe. Zgodnie z tym artykułem rada gminy ustala plan sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę, a także określa granice obwodów 

publicznych szkół podstawowych. 
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W związku z podjęciem przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka uchwały nr XLVI/388/22 Rady 

Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej dotyczącej nadania nazwy ulicy Szymborskiej istnieje konieczność uzupełnienia 

obwodu Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki o ulicę Szymborskiej. 

Lokalizacja nowej ulicy spełnia warunki określone w art. 39 ust. 2 ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 r. Prawo oświatowe. Odległość ul. Szymborskiej od Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Tadeusza 

Kościuszki wynosi ok. 2,8 km. 

Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Kuratorium Oświaty w Łodzi Delegatura 

w Skierniewicach pismem nr ŁKO.DSK.540.1.2023 z dnia 20 marca 2023 r. 

Nie było pytań. 

 

Radna Celina Szczur- przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/64/19 Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka z dnia 19 czerwca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych, 

dla których organem prowadzącym jest Miasto Rawa Mazowiecka oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych od 1 września 2019 roku. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/414/23 w sprawie 

zmiany uchwały Nr VIII/64/19 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 19 czerwca 2019 r. w sprawie 

planu sieci publicznych szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Rawa 

Mazowiecka oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 1 września 

2019 roku. 

Nie było uwag do projektu uchwały. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 14 Zmiana uchwały nr XXXVI/276/14 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia  

16 kwietnia 2014 r. w sprawie utworzenia Żłobka Miejskiego z Oddziałami Integracyjnymi, dla 

którego organem prowadzącym jest gmina Miasto Rawa Mazowiecka oraz nadania mu statutu.  
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Temat referował naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj. 

Powiedział m.in.: 

Projekt uchwały Rady Miasta Rawa Mazowiecka w sprawie zmiany Statutu Żłobka Miejskiego 

z Oddziałami Irygacyjnymi „Tuptuś” został przygotowany zgodnie z przepisami wynikającymi 

z ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 . Zgodnie z zapisami 

art. 11 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 żłobek działa na 

podstawie Statutu, który ustala podmiot tworzący. W związku z faktem, iż organem tworzącym 

Żłobek Miejski „Tuptuś” w Rawie Mazowieckiej  jest Rada Miasta Rawa Mazowiecka, zmiany Statutu 

Żłobka Miejskiego z Oddziałami Integracyjnymi „Tuptuś” w Rawie Mazowieckiej dokonuje się w tym 

samym trybie co jego uchwalenie. 

Przedłożony projekt zmiany Statutu Żłobka Miejskiego „Tuptuś” ma na celu doprecyzowanie 

kryteriów przyjmowania dzieci do placówki poprzez wprowadzenie zapisu dotyczącego 

pierwszeństwa w przyjęciu do żłobka dzieci obojga rodziców (prawnych opiekunów) pracujących 

zawodowo lub uczących się w systemie dziennym, którzy nie przebywają na urlopach 

macierzyńskim, ojcowskim, rodzicielskim lub wychowawczym. Zmiana ta skłoni rodziców do 

powrotu do pracy, nie przebywania na w/w urlopach i będzie warunkiem przyjęcia dziecka do 

placówki. 

Wprowadzono też w § 6 ust. 5 zapis o możliwości przyjęcia dziecka poza naborem jeżeli 

zakładana nieobecność dziecka zapisanego do żłobka nie jest krótsza niż 3 miesiące (możliwość 

zawieszenia uczęszczania dziecka do żłobka spowodowana może być przyczynami losowymi, 

zdrowotnymi itp.). Zgodnie z § 18b ustawy odbywa się to na podstawie umowy pisemnej zawartej 

między dyrektorem żłobka a rodzicami (prawnymi opiekunami). Rodzic składa podanie z prośbą 

o takowe zawieszenie podając w nim termin i przyczynę zawieszenia. Na jego miejsce można 

przyjąć kolejne dziecko, ale tylko na czas zawieszenia. 

W § 6 dodano też ust. 6 , który daje możliwość przyjęcia dzieci poza planem miejsc  ze względu na 

absencję dzieci. Proponuje się dopuścić liczbę dzieci zapisanych wyższą o 15 % w stosunku do planu 

miejsc. W żłobku „Tuptuś” obecnie mamy uruchomionych 120 miejsc, możliwość zwiększenia o 15 

% ilości przyjętych  dzieci da nam wynik  kolejnych 18 miejsc opieki. Powyższa możliwość związana 

jest z  częstą absencją dzieci z powodu zachorowań, co powoduje, że w zasadzie nie zdarzają się dni 

w których frekwencja wynosi 100%. 
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Dodano również ust. 7, w którym uszczegółowiono coroczny termin rekrutacji, tj. od 1 do 31 maja 

każdego roku oraz w ust. 8 wprowadzono zapis o rekrutacji uzupełniającej (gdy żłobek dysponuje 

wolnymi miejscami), która może trwać cały rok. 

Radny Leszek Jarosiński zapytał czy planowana jest rozbudowa żłobka? 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Tak, planujemy zagospodarować piętro budynku na potrzeby żłobka. W tym celu złożyliśmy wniosek 

o dofinansowanie na kwotę 1 mln 613 zł. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj uzupełnił wypowiedź 

Burmistrza.  

Dzięki rozbudowie żłobka moglibyśmy zwiększyć ilość dzieci o 45 miejsc. 

Nie było więcej pytań. 

Radna Celina Szczur- przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/276/14 Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka z dnia 16 kwietnia 2014 r. w sprawie utworzenia Żłobka Miejskiego z Oddziałami 

Integracyjnymi, dla którego organem prowadzącym jest gmina Miasto Rawa Mazowiecka oraz 

nadania mu statutu.  

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł projektu uchwały nr XLIX/415/23 w 

sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/276/14 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 16 kwietnia 2014 r. 

w sprawie utworzenia Żłobka Miejskiego z Oddziałami Integracyjnymi, dla którego organem 

prowadzącym jest gmina Miasto Rawa Mazowiecka oraz nadania mu statutu.  

Nie było uwag do projektu uchwały. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 15 Zmiana uchwały nr XXXVII/283/14 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia  

11 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie ze Żłobka Miejskiego z 

Oddziałami Integracyjnymi „Tuptuś” w Rawie Mazowieckiej oraz maksymalnej opłaty za 

wyżywienie dziecka w żłobku. 
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Temat referował naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj. 

Powiedział m.in.: 

Przedłożony projekt dotyczący zmiany uchwały nr XXXVII/283/14 Rady Miasta Rawa Mazowiecka 

z dnia 11 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie ze Żłobka Miejskiego 

z Oddziałami Integracyjnymi "Tuptuś" w Rawie Mazowieckiej oraz maksymalnej opłaty za 

wyżywienie dziecka w żłobku, daje możliwość podniesienia stawki maksymalnie do wysokości 

15,00 zł. Obecnie maksymalna wysokość opłaty dziennej za wyżywienie zapisana w § 5 ww. uchwały 

to 10,00 zł. W związku z bardzo wysokim wzrostem cen żywności oraz zważywszy na konieczność 

zapewnienia dzieciom w żłobku wyżywienia zgodnie z wymaganiami dla danej grupy wiekowej 

wynikającymi z aktualnych norm żywienia dla populacji polskiej, opracowanych przez Instytut 

Żywienia im. prof. dr med. Aleksandra Szczygła w Warszawie, zachodzi konieczność zwiększenia 

stawki żywieniowej do maksymalnej wysokości dziennej opłaty za wyżywienie w wysokości do 

15,00 zł. Podwyżka opłaty za wyżywienie umożliwi zapewnienie standardów w zakresie aktualnych 

norm żywieniowych. Prawidłowo zbilansowana dieta dla dzieci do 3 roku życia, musi zawierać 

kluczowe składniki potrzebne w prawidłowym rozwoju dziecka. Do 3 roku życia u dzieci wyrabiają 

się preferencje smakowe. Dlatego najlepszym wyborem jest żywność naturalna, świeża, 

pełnowartościowa dedykowana małym dzieciom. 

Zgodnie z § 8 ust. 3 Statutu Żłobka Dyrektor żłobka co roku ustala wysokość stawki żywieniowej, 

która nie może przekraczać kwoty, o której mowa w § 5 zmienianej uchwały. Ustalona w ten sposób 

stawka żywieniowa  zostaje zapisana w umowie z rodzicem/prawnym opiekunem. Od 1 stycznia 

2023 r. stawka żywieniowa, którą płacą rodzice wynosi 8,00 zł dziennie. Zaproponowana 

maksymalna kwota opłaty dziennej za wyżywienie pozwoli dyrektorowi żłobka, w razie potrzeby, 

urealnić stawkę do warunków rynkowych bez zagrożenia pogorszenia się jakości produktów 

stosowanych w trakcie przygotowywania posiłków dla podopiecznych żłobka. 

Nie było pytań. 

 

Radna Celina Szczur- przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/283/14 Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka z dnia 11 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie ze 

Żłobka Miejskiego z Oddziałami Integracyjnymi „ Tuptuś” w Rawie Mazowieckiej oraz maksymalnej 

opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku.  
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Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/416/23 w sprawie 

zmiany uchwały nr XXXVII/283/14 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 11 czerwca 2014 r. w 

sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie ze Żłobka Miejskiego z Oddziałami Integracyjnymi 

„Tuptuś” w Rawie Mazowieckiej oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku.  

Nie było uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 13 radnych, za-13, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

W tym momencie przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zarządziła 20 minut przerwy. 

Sesję opuścił radny Stanisław Kabziński. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. Dokonano ponownego sprawdzenia kworum. Od teraz liczba 

radnych wynosiła 12.  

 

Ad. 16 Nieuwzględnienie wniosku Pana T.W.  

Temat referował radna Katarzyna Kitlińska – przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Powiedziała m.in. 

W dniu 2 stycznia 2023 r. wpłynął do rady Miasta Rawa Mazowiecka wniosek Pana T.W. 

(sygnowany tą samą datą) w sprawie wyznaczenia na terenie miasta Rawa Mazowiecka stref 

(miejsc) w których można będzie spożywać alkohol na wolnym powietrzu, w drodze odpowiedniej 

uchwały tego organu stanowiącego Miasta Rawa Mazowiecka. Zdaniem wnioskodawcy obecna 

polityka władz miasta Rawa Mazowiecka co do spożywania alkoholu w miejscach publicznych jest 

reżimowa i doprowadziła do wzrostu spożycia alkoholu i odpływu turystów odwiedzających miasto. 

We wniosku Pan T.W. wskazał również przykłady innych miast, w których stosownymi uchwałami 

wprowadzono odstępstwo od zakazu spożywania alkoholu w miejscach publicznych.  

Rada Miasta Rawa Mazowiecka, po zapoznaniu się z istotą wniosku i stanowiskiem jej 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – uznała iż wniosek ten nie zasługuje na uwzględnienie. 

Ustawowe zakazy sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych na terenie i w 

miejscach publicznych, środkach i obiektach transportu publicznego, obiektach zajmowanych przez 
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niektóre organy określa przepis art. 14 ust 1 i 2 a ustawy z dnia 26 października 1982 r. o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Dodatkowo Rada Miasta Rawa 

Mazowiecka działając na podstawie art. 14 ust. 6 powołanej wyżej ustawy, w drodze uchwały, 

wprowadziła stały zakaz spożywania alkoholu na określonych tą uchwałą obszarach miasta 

(vide: uchwała nr XXXIII/170/09 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 25 marca 2009 r. w sprawie 

wprowadzenia stałego spożywania alkoholu na określonych obszarach Miasta Rawa Mazowiecka). 

Stosownie do dyspozycji przepisu art. 14 ust. 2 b tej ustawy- Rada gminy może wprowadzić, 

w drodze uchwały, w określonych miejscach publicznych na terenie gminy odstępstwo od zakazu 

spożywania napojów alkoholowych, jeżeli uzna, że nie będzie to miało negatywnego wpływu na 

odpowiednie kształtowanie określonej ustawą polityki społecznej w zakresie przeciwdziałania 

alkoholizmowi i nie będzie zakłócało bezpieczeństwa i porządku publicznego. 

Zdaniem Rady Miasta Rawa Mazowiecka podjęcie uchwały stanowiącej przedmiot wniosku 

nie wpisuje się w politykę miasta mającą na celu ograniczenie spożywania napojów alkoholowych i 

przeciwdziałanie alkoholizmowi. Uchwała taka mogłaby nieść za sobą wiele zagrożeń. Szczególne 

zagrożenie dotyczy osób niepełnoletnich, które będą miały zdecydowanie łatwiejszy dostęp do 

napojów alkoholowych oraz przestrzeni do jego spożywania (alkohol może zostać zakupiony przez 

pełnoletniego znajomego, następnie spożyty bez większego kłopotu na świeżym powietrzu). 

Decyzja ta mogłaby również przyczynić się do zakłócania bezpieczeństwa i porządku 

publicznego, oraz czystości w przestrzeni publicznej (pozostawione butelki, puszki itp.). 

Wnioskodawca przytacza przykłady miast w których są odstępstwa od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych w miejscach publicznych. Należy jednak zauważyć, że są to duże miasta Polski, gdzie 

dość łatwo jest wyodrębnić obszar z dala od zabudowań mieszkalnych. Uchwały pozwalające na 

spożywanie alkoholu poza punktami sprzedaży, w których dozwolone jest jego spożycie na miejscu, 

należy traktować raczej jako wyjątek, a nie regułę. Uchwały takie są coraz częściej uchylane przez 

samorządy, ze względu na wzrost zakłóceń porządku publicznego i duży sprzeciw społeczny 

okolicznych mieszkańców (uchwały te dotyczą przede wszystkim świetlic wiejskich, terenów wokół 

nich i terenów rekreacyjno- sportowych, ale zazwyczaj w czasie organizowanych na ich terenie 

gminnych imprez kulturalno-rozrywkowych odbywających się na świeżym powietrzu, czy wynajęcia 

obiektów na potrzeby imprez okolicznościowych organizowanych przez mieszkańców. 
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Należy pamiętać, że alkohol jest substancją toksyczną, szkodliwą dla zdrowia. Udostępnianie 

miejsc, gdzie można legalnie spożywać alkohol na świeżym powietrzu, jest w ocenie Rady niezgodne 

z celem dbania o zdrowie społeczeństwa. Spożywanie alkoholu w miejscu publicznym może być 

uważane jako promowanie niepożądanych zachowań oraz stylu życia. W związku z udostępnieniem 

takiego miejsca ucierpiałaby również sezonowa gastronomia. W miejscach atrakcyjnych turystycznie 

na terenie naszego miasta są dostępne lokale posiadające zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych w miejscach spożycia. Również w czasie imprez na świeżym powietrzu przedsiębiorcy 

mogą występować do Burmistrza Miasta z wnioskiem o wydanie jednorazowego zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych. Według danych statystycznych naruszanie zakazu spożycia 

alkoholu w miejscach publicznych na terenie miasta ulega stopniowemu zmniejszaniu. W roku 2019 

odnotowano 1217 wykroczeń natomiast w roku 2021-321, a 2022-112. Natomiast liczba wykroczeń 

tego typu odnotowana przez Komendę Powiatową Policji w Rawie Mazowieckiej, zwaną dalej KPP 

wynosi 44. Ilość sprawców zakłóceń spokoju i porządku publicznego będących w stanie po spożyciu 

alkoholu odnotowanych przez KPP wynosi w roku 2021-8, zaś w roku 2022- 3 osoby. Natomiast 

liczba naruszeń odnotowanych przez Straż Miejską to 184 w 2021 r. 28 – w roku 2022. 

Mamy świadomość, że łamanie zakazu spożywanie alkoholu w miejscach publicznych jest 

obecne w naszym mieście, ale w opinii Rady wyodrębnienie strefy wolnej od zakazu spożywania 

napojów alkoholowych w miejscu publicznym nie zmniejszy tego zjawiska. 

Mając na względzie powyższe Rada Miasta Rawa Mazowiecka uznała, iż przedmiotowy 

wniosek nie zasługuje na uwzględnienie.  

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł uchwały nr XLIX/417/23 w sprawie 

nieuwzględnienia wniosku Pana T.W. 

Nie było uwag do projektu uchwały. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 12 radnych, za-12, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 17 Przekazanie petycji według właściwości. 

Temat referował radna Katarzyna Kitlińska – przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Powiedziała m.in. 
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Do Rady Miasta Rawa Mazowiecka wpłynęła petycja mieszkańców miasta Rawa Mazowiecka i 

użytkowników drogi wojewódzkiej nr 707 z 28.12.2022 r. (data wpływu 01.02.2023 r.) dotycząca 

podjęcia przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Łodzi działań w zakresie poprawy bezpieczeństwa i 

płynności ruchu skrzyżowań drogi wojewódzkiej nr 707 z drogami powiatowymi nr 4110E i 4134E. 

Należy stwierdzić, iż sprawa będąca przedmiotem petycji nie należy do zadań mieszczących się w 

ramach kompetencji przysługujących samorządowi gminnemu. 

W tej sytuacji, petycję należy przekazać do podmiotu właściwego do jej rozpatrzenia. 

 

Radny Leszek Jarosiński zapytał czy Starostwo Powiatowe w porozumieniu z Burmistrzem Miasta 

przy budowie łącznika ul. Opoczyńskiej występowało o przebudowę tego skrzyżowania, jak również 

skrzyżowania z ul. Targową.  

Radny dodał, że klub radnych PiS składał wniosek o budowę pasa wyłączeniowego na ul. Targowej 

ale niestety nie doczekał się on realizacji. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Skrzyżowanie ul. Opoczyńskiej z drogą nr 707 było inwestycją powiatu poprzedniej kadencji , miasto 

współfinansowało tą inwestycje ale inwestorem był powiat. 

Jeżeli chodzi o skrzyżowanie z ul. Targową i ul. Zamkowa Wola to budowa ul. Targowej była w 

2006 r., wtedy były inne warunki, na ówczesne natężenie ruchu ta droga wystarczała. Na dzień 

dzisiejszy jest inaczej bo od 2014 r. liczba samochodów w Polsce się podwoiła.  

Gdyby przy budowie oświetlenia ul. Targowej w 2020 r. uwzględniono poszerzenie drogi to lampy 

musiały być na chodniku. Jest tam kwestia poprawy bezpieczeństwa, była propozycja budowy 

sygnalizacji świetlnej. Natomiast zarząd dróg planował tam budowę ronda. Jak zmieniliśmy plan i 

przesłaliśmy do Zarządu Dróg Wojewódzkich propozycję uzgodnienia budowy ronda to nam tego 

nie uwzględniono, tłumacząc, że trzeba wykupić działki a ich na to nie było stać. Więc wróciliśmy do 

budowy sygnalizacji świetlnej. Jednak rozmowy dalej są prowadzone. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała tytuł projektu uchwały  

nr XLIX/ 418/23 w sprawie przekazania petycji według właściwości.  

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 12 radnych, za-12, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 
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Ad. 18 Przyjęcie oświadczenia Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie 

poparcia inicjatywy mieszkańców Miasta Rawa Mazowiecka i użytkowników drogi wojewódzkiej 

nr 707. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska odczytała treść oświadczenia.  

 

Działając na podstawie art. 18 ust. 1 w związku z art. 6 ust. 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym oraz § 12 ust. 3 pkt 4 Statutu Miasta Rawa Mazowiecka Rada Miasta Rawa 

Mazowiecka występuje z następującym oświadczeniem: 

W celu poprawy bezpieczeństwa i płynności ruchu na skrzyżowaniach drogi wojewódzkiej Nr 

707 (ul. Zamkowa Wola) z drogami powiatowymi nr 4110E (ul. Targowa) oraz nr 4134E 

(ul. Opoczyńska) w Rawie Mazowieckiej w całej rozciągłości popieramy oddolną inicjatywę 

mieszkańców i użytkowników drogi wojewódzkiej nr 707 zawartą w petycji z dnia 19 grudnia 2022 r. 

skierowanej do Sejmiku Województwa Łódzkiego, Rady Powiatu Rawskiego oraz Rady Miasta Rawa 

Mazowiecka. 

Jednocześnie wspieramy wcześniejszą inicjatywę Burmistrza Rawy Mazowieckiej oraz Zarządu 

Powiatu Rawskiego, wyrażoną w pismach kierowanych do zarządcy drogi wojewódzkiej mającą na 

celu wspólną przebudowę wspomnianych wyżej skrzyżowań. 

Jesteśmy zaniepokojeni, że mimo obiektywnych przesłanek wskazujących na pilną interwencję w 

tym zakresie, inicjatywa władz samorządowych szczebla gminnego oraz powiatowego nie została 

pozytywnie rozpatrzona, a w dwóch kolejnych latach wnioski radnych Sejmiku Województwa 

Łódzkiego dotyczące tych inwestycji nie zostały uwzględnione w tworzonym budżecie województwa 

- nawet w zakresie projektowania. 

Skrzyżowania, o których mowa na wstępie są jednymi z najbardziej ruchliwych w Rawie 

Mazowieckiej. Prowadzą ruch tranzytowy i zbiorczy z terenów przemysłowych, 

przemysłowo-usługowych i handlowych. W godzinach szczytu natężenie ruchu w ostatnim okresie 

znacznie się zwiększyło co powoduje, że  tworzą się uciążliwe zatory komunikacyjne na ul. Targowej 

i Opoczyńskiej. Ponadto wyjazd, szczególnie samochodów ciężarowych, z dróg powiatowych na 

drogę wojewódzką jest bardzo utrudniony i niebezpieczny - jedynie wymuszenie wjazdu na 

jadących drogą z pierwszeństwem powoduje, że kierujący pojazdami są w stanie włączyć się do 

ruchu w ul. Zamkowa Wola. Takie incydenty są bardzo niebezpieczne i zarządca drogi powinien 

niezwłocznie podjąć kroki zaradcze. 
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Przebudowa tych skrzyżowań polegająca na ruch okrężny lub wykonanie sygnalizacji świetlnej 

znacznie usprawniłaby płynność przejazdu oraz bezpieczeństwo uczestników ruchu.  

 Mając na uwadze bezpieczeństwo komunikacyjne w naszym mieście deklarujemy czynne 

włączenie się w realizację tego projektu, włącznie z partycypacją w kosztach przebudowy. 

Niniejsze stanowisko kierujemy do Sejmiku Województwa Łódzkiego, Rady Powiatu 

Rawskiego, Parlamentarzystów Ziemi Rawskiej oraz Wojewody Łódzkiego, oczekując wsparcia tej 

inicjatywy. 

 

Oświadczenie zostało przyjęte przez Radę Miasta jednogłośnie. Głosowało 12 radnych, za-12, 

przeciw-0, wstrzymujących-0. 

 

Ad. 19 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta Rawa 

Mazowiecka na lata 2021-2024, za lata 2021-2022. 

 

Temat referował naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj. 

Powiedział m.in.: 

Gminny Program Opieki nad zabytkami na lata 2021– 2024 dla Miasta Rawa Mazowiecka 

uchwalony został przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka Uchwałą Nr XXIV/214/20 z dnia 17 grudnia 

2020 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Rawa 

Mazowiecka na lata 2021–2024. Głównym celem opracowania Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami Miasta Rawa Mazowiecka na lata 2021–2024 było odpowiednie kształtowanie sfery 

dziedzictwa kulturowego i eksponowanie wysokich walorów kulturowych, co przyczyni się do 

upowszechniania kultury, zacieśnienia więzi lokalnych, podtrzymywania tradycji i podniesienia 

atrakcyjności turystycznej, poprawa stanu obiektów w gminnej ewidencji zabytków, podniesienie 

ich rangi oraz kształtowanie produktów regionalnych i wzmocnienie tradycji etnograficznych, co 

wpływa na aktywizację mieszkańców w działaniach na rzecz zachowania regionalnego dziedzictwa. 

Narzędziem zmierzającym do osiągnięcia założonych efektów jest ustalenie możliwości pozyskania 

środków finansowych na działania związane z zachowaniem materialnego i niematerialnego 

dziedzictwa 

Gminny Program Opieki nad Zabytkami określa kierunki i działania podejmowane przez gminę, 

mające na celu szeroko pojętą ochronę dziedzictwa kulturowego. Opieka nad zabytkami stanowi 
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jeden z obszarów działania dla władz lokalnych. W okresie sprawozdawczym, za pomocą dostępnych 

i możliwych instrumentów prawnych, finansowych i społecznych były podejmowane działania, które 

miały na celu zachowanie dziedzictwa kulturowego na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. 

Na stronie internetowej Miasta Rawa Mazowiecka (www.rawamazowiecka.pl) na stronie BIP 

umieszczony został Gminny Program Opieki nad Zabytkami na lata 2021-2024. Na stronie 

internetowej funkcjonuje również zakładka – TURYSTYKA W NASZYM MIEŚCIE - TO WARTO 

ZOBACZYĆ (http://www.rawamazowiecka.pl/1808,to-warto-zobaczyc), która udostępnia wykaz 

obiektów o najwyższym znaczeniu dla gminy, zarówno pod względem zabytkowym jak 

i przyrodniczym. 

Gminna ewidencja zabytków dla miasta Rawa Mazowiecka została przyjęta zarządzeniem Burmistrza 

Miasta Rawa Mazowiecka dnia 23 grudnia 2019 roku w sprawie przyjęcia gminnej ewidencji 

zabytków dla miasta Rawa Mazowiecka. Dokumenty udostępniane są przez pracowników Urzędu 

Miasta Rawa Mazowiecka zainteresowanym osobom i podmiotom.  

Z Wojewódzkim Urzędem Ochrony Zabytków uzgadniane są projekty decyzji, dla inwestycji 

realizowanych na obszarze lub obiekcie objętym ochroną zabytków oraz ujętym w gminnej 

ewidencji zabytków. Znacznie częściej uzgadniane są projekty decyzji o ustaleniu lokalizacji 

inwestycji celu publicznego dla inwestycji liniowej. Ponadto podczas wydawania zaświadczeń 

o przeznaczeniu działki w planie miejscowym bądź o braku planu miejscowego wskazane są obszary 

i obiekty objęte ochroną konserwatorską.  

W celu wyeksponowania obiektów dziedzictwa kulturowego dla potrzeb społecznych podejmowane 

są różnokierunkowe działania mające na celu promocję obiektów zabytkowych w materiałach 

promocyjnych i informacyjnych przygotowywanych przez Urząd Miasta Rawa Mazowiecka, Szkoły 

oraz Organizacje Pozarządowe działające na terenie miasta.  

W zakresie ochrony i opieki nad zabytkami, miasto współpracuje z placówkami oświatowymi, 

kulturalnymi, stowarzyszeniami, organizacjami społecznymi, fundacjami i kościołami, promując 

wartości materialne oraz niematerialne dziedzictwa kulturowego naszego miasta. 

Miasto Rawa Mazowiecka posiada bogate walory dziedzictwa kulturowego o znaczącej randze, które 

należy chronić i jednocześnie odpowiednio wykorzystywać i udostępniać społeczeństwu. W okresie 

sprawozdawczym w celu zahamowania procesów degradacji zabytków i doprowadzenie do poprawy 

stanu ich zachowania realizowano prace zabezpieczające remontowo-budowlane, konserwatorskie i 

restauratorskie przy zabytkach. 
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Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Ad. 20 Informacja o umowach cywilno-prawnych zawartych przez Burmistrza Miasta i jednostki 

organizacyjne miasta w IV kwartale 2022 roku.  

Temat referował Zastępca Burmistrza Artur Piotrowski. 

Powiedział m.in.: 

0d dnia 1 października 2022 roku do dnia 31 grudnia 2022 roku zostały zarejestrowane 123 umowy, 

z czego: 

1. Miejska Biblioteka Publiczna   -   2 umowy 

2. Miejski Dom Kultury    -               14 umów 

3. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  -   13 umów 

4. Muzeum Ziemi Rawskiej    -   1 umowa 

5. Ośrodek Sportu i Rekreacji    -   4 umowy 

6. Przedszkole Miejskie Nr 1          -   1 umowa 

7. Przedszkole Miejskie Nr 2    -   2 umowy 

8. Przedszkole Miejskie Nr 3    -   1 umowa 

9. Szkoła Podstawowa Nr 1    -   3 umowy 

10. Szkoła Podstawowa Nr 2    -   3 umowy 

11. Szkoła Podstawowa Nr 4    -   3 umowy 

12. Żłobek Miejski „Tuptuś”    -   4 umowy 

13. Urząd Miasta     -   72 umowy 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

 

Ad. 21 Sprawozdanie Burmistrza o jego pracy między sesjami. 

Sprawozdanie objęło okres od 9 lutego2023 r. do 29 marca 2023 r.  

Główne tematy w czasie przyjęć interesantów to: 

- przydział mieszkań socjalnych; 

- trudne warunki lokalowe; 
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Udział w spotkaniach: 

• Dowódca I Batalionu Kawalerii Powietrznej ppłk Artur Świątek i jego zastępca kpt. Grzegorz 

Czupryński-organizacja przysięgi wojskowej 

• Konferencja Samorządowego Stowarzyszenia POMAGAMY  

• Wizyta w zgo Aquarium 

• Agnieszka Suligowska 

• Piotr Tokarski 

• Spotkanie z Radą Nadzorczą Rawsko-Mazowieckiej Spółdzielni Mieszkaniowej 

• Spotkanie Hilwood, Rawik 

• Spotkanie ze starostą ws. m.p.z.p. 

• Ekobud Prestige Adrian Cichocki- tereny inwestycyjne ul. Zwolińskiego 

• Krzysztof Kowalski 

• Ryszard Studziński 

• Spotkanie w Jatkach- Opaski Życia EiS+Szpital 

• Jan Zawadzki 

• Piotr Było 

• Przekazanie tomografu 

• Bogumił Karp 

• Michał Krawczyk 

• Grzegorz Winczewski 

• Spotkanie z przedsiębiorcami 

• Sebastian Gromek 

• Wizyta w szpitalu 
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• Zarząd ssrzr 

• Konferencja w ramach "Tygodnia Świadomości Depresji"  

• Spotkanie z dyr. ENERIS 

• Zebranie Wspólnoty Pl.Piłsudskiego 4 

• Spotkanie ws. Dni Rawy 

• Ciepłe mieszkanie- Szadkowski, Gawot, Edyta Kubiak 

• Jerzy Koprowski 

• Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Rawskiej 

• Radio Victoria 

• Agnieszka Fiutowska 

• Robert Stępowski 

• Spotkanie z płk. Wyrzykowskim ws. przysięgi żołnierzy WOT  

• Spotkanie z parlamentarzystami KO 

• Rada budowy COM 

• Spotkanie z Wojewódzką Konserwator Zabytków - Aleksandrą Stępień 

• Spotkanie autorskie z Pawłem Wakułą 

• Emilia Tulin 

• Łukasz Jaskuła 

• Maximus Broker 

• Spotkanie w Spółdzielni Socjalnej 

• Grażyna Sworska 

• Samorządowe Mistrzostwa Powiatu Rawskiego w Szachach  

• Halina Radacz 
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• Spotkanie w sprawie naboru wniosków do BRD  

• Wosinek Daniel szanty 

• Wojciech Adamczewski 

• Zakończenie "Bezpieczna Rawianka" 

• XLVI Zgromadzenie Ogólne Związku Miast Polskich 

• Rawmedica 

• Bogumiła Sitarek 

• Katarzyna Wasilewska - statut żłobka 

• Wizyta w DITTA SERIA 

• Akt notarialny Brzeżańska nabycie użytkowania wieczystego  

• Dariusz Ziemiańczyk 

• Marcin Szewczyk 

• Artur Wołosiak- Projekt Łódzkie Nowoczesne i Otwarte na Świat 

• XXI Spartakiada władz samorządowych województwa łodzkiego  

• Lech Mołdawski 

• Wizyta w YOFC 

• Dominik Zadrożny- TABO Kuzimski 

• Grzegorz Wojciechowski 

• Podpisanie umowy na budowę ul.Sobieskiego 

• Rewitalizacja zespół zadaniowy 

• Dyskusja publiczna - obręb 2 

• Rewitalizacja zespół konsultacyjny 

• Spotkanie ws. diagnozy przedszkoli 
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• Emilia Tulin 

• Posiedzenie Powiatowej Rady Rynku Pracy 

• Monika Rybicka 

• Otwarcie bloku szpitalnego 

• Spotkanie z M. Kidawą-Błońską i C. Grabarczykiem Hejt 

• Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego 

• Walne zgromadzenie samorządowego stowarzyszenia rozwoju ziemi rawskiej  

• Podpisanie Umowy na budowę sali gimnastycznej 

 

Radny Leszek Jarosiński zapytał czy spotkanie z małą spółdzielnią dotyczyło działki przy  

ul. Lenartowicza? 

Radny zwrócił także uwagę, że Burmistrz w kampanii wyborczej przedstawiał się jako bezpartyjny 

a teraz spotyka się z przedstawicielami Koalicji Obywatelskiej.  

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Spotkanie z małą spółdzielnią dotyczyło zakupu działki (jest to łącznik między ul. Lenartowicza a 

ul. Gąsiorowskiego). Jest to działka pod budowę drogi.  

Jeśli chodzi o moje spotkania, to 3 razy spotkałem się z przedstawicielami Parlamentu (z Panem 

Wojciechowskim też). Każdy ma swoje poglądy i sympatie polityczne. Ale jestem burmistrzem 

wszystkich mieszkańców bez względu na opcję polityczną. Parlamentarzyści lewicy również byli 

w naszym mieście ale nie chcieli mnie odwiedzić. A ja bym ich chętnie przyjął.  

Tematem rozmów z Panią Kidawą – Błońską był hejt w internecie.  

 

Ad. 22 Interpelacje, zapytania. 

Nie wpłynęły żadne wnioski i zapytania. 
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Ad. 23 Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poinformowała , że do Rady Miasta wpłynęło pismo 

Pani Janiszewskiej w sprawie opłaty na targowisku miejskim. Wnioskodawca spotkał się z Panią 

Przewodniczącą, rozmowa odbyła się w obecności Burmistrza Miasta Piotra Irli i naczelnik Wydziału 

Gospodarki Komunalnej Karoliny Gawot. Następnego dnia wnioskodawca spotkała się także po raz 

drugi z Burmistrzem Miasta Piotrem Irlą.  Sprawa sporna będąca przedmiotem pisma została 

wyjaśniona. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poinformowała, że wpłynęła skarga od Pani Gmyrek 

na postepowanie Burmistrza Miasta i Vice Burmistrza. Skarga zostanie przekazana do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

 

Radny Daniel Łaski przedstawił sytuację na ul. Zamkowa Wola. 

Powiedział, że Pan prezes Iwaszkiewicz krytykował roboty na ul. Sobieskiego a tymczasem stan dróg 

na osiedlu pozostawia wiele do życzenia. Żadne interwencje nie przynoszą skutków, pan prezes nie 

odpowiada na pisma. Balkony na osiedlu są w opłakanym stanie, place zabaw też wyglądają źle. Jest 

też sprawa czarnego placu o którym wspominali radny Chałupka i Sobiecki.  

Radny zwrócił się do Burmistrza i Vice Burmistrza z prośbą o pomoc w zaktywizowaniu spółdzielni 

mieszkaniowej. 

Radny Daniel Łaski poruszył też sprawę odnogi drogi od ul. Aleksandrówka która częściowo jest we 

władaniu miasta a częściowo gminy. Zapytał czy są jakieś pomysły na wyrównanie tej drogi. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Działalność spółdzielni mieszkaniowej rządzi się swoimi prawami, to znaczy jest Zarząd, Rada 

Nadzorcza, trudno jest teraz ocenić ich prace. 

Oczywiście dołączam się do interwencji radnego Daniela Łaskiego i będę rozmawiał z prezesem 

Iwaszkiewiczem. 

Jeżeli chodzi o drogę przy ul. Aleksandrówka to jej poszerzenie leży w gestii wójta gminy. On 

musiałby pozyskać działki. Teren ten nie jest jeszcze uzbrojony więc nie mogliśmy w niego 

inwestować. Za chwile będzie tam budowany gazociąg. Dopóki gmina nie nabędzie działek to  
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poszerzenie drogi będzie niemożliwe. Musi być dobra wola ze strony gminy, ze strony miasta taka 

jest. Na tą chwile nie mogę złożyć żadnej terminowej obietnicy.  

 

Radny Leszek Jarosiński zwróci uwagę na kilka spraw: 

- na ul. Fawornej uszkodzony jest sygnalizator zielonego światła 

- słup oświetleniowy przy ul. Cmentarnej i ul. Tomaszowskiej jest uszkodzony od 3 miesięcy 

- na ul. Dolnej na łuku drogi jest bardzo niebezpiecznie i wąsko po zagrodzeniu drogi przez 

prywatnego właściciela. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

 

Klosz przy sygnalizacji świetlnej zostanie naprawiony. Sygnalizacja ta jest już bardzo stara, chcieliśmy 

zmienić w niej cykle ale jest obawa, ze mogłaby już nie zadziałać. Teraz jest ogłoszony nabór w 

ramach poprawy bezpieczeństwa ruchu i powiat złożył wniosek o dofinansowanie przebudowy tej 

sygnalizacji, miasto wesprze tą inicjatywę.  

Słup na ul. Tomaszowskiej został uszkodzony przez samochód ciężarowy, było to w ramach 

inwestycji powiatu. Sprawa została już zgłoszona do ubezpieczyciela a przewody zostały 

zabezpieczone. 

Na ul. Dolnej najpierw musimy wyciąć drzewa , żeby poszerzyć drogę. Najpierw trzeba przejść całą 

procedurę, musi być zgoda Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Ten fragment drogi będzie 

uporządkowany w tym roku. 

 

Radny Leszek Jarosiński zwrócił uwagę na most na rzece Rawce na ul. Fawornej, że barierki są w 

złym stanie. Zdecydowanie nie współgrają one ze zrewitalizowanym parkiem. Raczej nie byłyby to 

duży koszt.  

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

W mieście jest jeszcze dużo miejsc do zrobienia. Jest to droga powiatowa. Wymiana barierek jest 

poza porozumieniem zawartym między miastem a powiatem w kwestii utrzymania dróg. To powiat 

musi zaprawić te barierki. 

 

W trakcie sesji pojawił się mieszkaniec miasta. Zadał pytanie czy droga między Verbeną a  

ul. Warszawską jest po rewitalizacji drogą wojewódzką? Zwrócił uwagę, ze miało tam ostatnio 
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miejsce zdarzenie drogowe, tir skręcając w ul. Mickiewicza ściął słup. Poza tym ten mieszkaniec 

chciał wiedzieć jak obecnie wygląda współpraca z miastami partnerskimi, Boskowicami i Nyirbator. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Ta droga nie jest już wojewódzka, od 3 lata jest ona gminna od ul. Warszawskiej do ronda za trasą. 

Miasto jest monitorowane więc jeśli jest jakie uszkodzenie infrastruktury to naprawa jest 

wykonywana z ubezpieczenia sprawcy zdarzenia. 

Współpraca z miastami partnerskimi nadal się odbywa, trochę może osłabła w okresie pandemii. Ale  

w tym roku nasza delegacja wybiera się do Nyirbator. My też zaprosiliśmy przedstawicieli naszych 

miast partnerskich do nas w czerwcu. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska złożyła wszystkim uczestnikom sesji życzenia z okazji 

zbliżających się Świąt Wielkanocnych.  

Burmistrz Piotr Irla także dołączył się do tych życzeń.  

 

W tym miejscu Przewodnicząca zakończyła obrady XLIX sesji VIII kadencji Rady Miasta Rawa 

Mazowiecka. 

 

Sesja trwała od godz. 10.00 - 12.50. 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Madej  

 

 

Przewodnicząca 

Rady Miasta Rawa Mazowiecka 

 

Grażyna Dębska 

 


